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PKS okna spolupracuje     
s různými školami

Mnozí z Vás jistě znají biblický příběh  
o Josefovi a jeho výkladu snu faraona  
o sedmi a sedmi kravách vycházejících  
z Nilu. Josef sen vyložil do příběhu o sedmi 
letech tučných a sedmi letech hubených.
Nejsem prorokem, abych predikoval sedm 
dalších hubených let, ale při pohledu do 
historie vidím, že rok 2022 byl od roku 
2014 posledním rokem, kdy naše profese 
výrobců výplní otvorů byla (i přes historicky 
a ekonomicky velmi těžké poslední tři roky) 
v konjunktuře neboli v období stálého růstu 
poptávky v našem oboru. Bible v dotyčném 
příběhu promlouvá výjimečně materiálně, 
nabádá k plnění sýpek v době hojnosti,  
ale pokud pominu ono materiálno v podobě 
naplněných sýpek, resp. velmi dobrou 
kondici našich účtů u bank, tak nemohu 
pominout naše zkušenosti, a hlavně  
zkušenosti investorů s námi během  
posledních sedmi let. 

Tady je naše bohatství, zkušenosti, kterých 
jsme nabyli ve zmiňované historii, a vědo-
mosti většiny našeho kolektivu, se kterými 
jdeme do budoucna s názvem recese. 
Těšme se na to období, bude pro nás  
na chvilku návratem do normální doby,  
kdy při ne úplném dostatku práce na 
stavebním trhu budeme mít více času 
na přípravu a realizaci projektů a nákupů 
investic pomáhajících posunout náš podnik 
o kousek dál.

Sami si v příštích číslech Okenáře v průběhu  
roku 2023 přečtete informace o probíha-
jících projektových pracích na rozšíření 
výrobních prostor našich „eurooken,  
plastů i hliníků“, o implementaci systému 
DMS, rozeběhnutých investicích i nákupu 
programu na sběr a vyhodnocování dat 
na pracovištích našich eurooken. A to jsou 
dobré zprávy, kdy po rozbouřené době 
nestíhání termínů a neplnění dodacích lhůt 
našich dodavatelů i lhůt námi slíbených  
přichází doba mizení přebytku práce  
na trhu výplní a tím pádem návrat  
do normálu při možnosti klidu práce  
spojené s budoucím vývojem naší firmy.

Návrat 
do normálu

Za jedním oknem je práce spousta lidí  
a určitě se shodneme, že je nejlepší  
tvarovat budoucí zaměstnance již od škol-
ních let. Proto společnost PKS okna a.s. 
spolupracuje s mnoha školami, a to jak 
se středními, tak i s vysokými. Spolupráce 
se školami je přínosem hned z několika 
důvodů. Nejenže se firma zviditelní,  
ale především navazuje kontakt s budoucí-
mi absolventy, které může motivovat  
k nástupu. Studenti získávají vhled  
do praxe, což je obohacující oproti  
probíhající teorii ve škole. 
 
V současnosti spolupracuje PKS okna a.s. 
hned s několika školami, a to v různých  
dimenzích. Pořádáme dny otevřených  
dveří, ale i exkurze pro malé skupinky 
žáků. V loňském roce nás navštívili studenti  
České zemědělské univerzity v Praze,  
kteří si prohlédli provozy všech žďárských 
divizí, a studenti Střední školy dopravy,  
obchodu a služeb z Moravského Krumlova,  
kterým se dostalo odborného výkladu  
od našich zkušených kolegů z divize 
Eurookna. 
 
Studenti u nás mohou také vykonat  
povinnou školní praxi, kdy často pokračují  
i po praxi brigádně, aby naplnili své 
peněženky. Studenty na praxích máme 
ve výrobě, na montážích, a dokonce 
v kancelářích, kde „koukají pod ruce“ 
účetním nebo přípravářům. Pro budoucí 
absolventy je tak zajímavé široké uplatnění 
ve společnosti. Se studenty a zástupci 
škol se setkáváme také mimo firemní půdu 

na festivalu vzdělávání a do budoucna 
plánujeme navštěvovat, mimo jiné, kariérní 
dny na různých školách, abychom rozšířili 
povědomí studentů o možnostech u nás 
ve firmě. Okenářský obor přibližujeme také 
učitelům, aby věděli, že okno neslouží  
pouze jako skleněná výplň otvoru v domě. 
 
Vyzdvihnout by se dala spolupráce  
se Střední školou stavební v Jihlavě,  
které poskytla společnost PKS okna a.s. 
vyrobená okna na praktickou výuku,  
aby si studenti mohli vyzkoušet reálnou  
montáž oken. V této škole také do bu-
doucna plánujeme přednášku, která  
by přiblížila život okna od jeho zrodu.  
Dále je významná spolupráce se Střední  
odbornou školou v Nové Městě na Moravě,  
která nám velkou měrou posílá studenty 
na praxi. 
 
Všem zmíněným a dalším školám  
děkujeme za spolupráci a doufáme,  
že vzájemná kooperace bude pokračovat 
další roky ve stejné, ne-li, větší míře. 
Je třeba zmínit, že každá spolupráce 
obnáší mnoho plánování a administrativní 
práci, kterou zastane personálně – správní 
odbor naší firmy, popřípadě marketingové 
oddělení, ale také mnoho trpělivosti kolegů 
při zaučování, za což jim patří náš velký dík. 
 
Fotografie z některých exkurzí či akcí  
si můžete prohlédnout na straně 5.  
 
Mgr. Eva Michalová 
personalistka PKS holding a.s.

Ing. Edmund Neubauer
ředitel PKS okna a.s.
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Proběhla národní konference      
ČKLOP

Na otázku „Jak vidím rok 2023“ jsem  
odpovídal opatrně, že to je věštění  
z věštecké koule. Spíše jsem se přikláněl 
k názoru, že se nám nepodaří dosáh-
nout stejných výsledků, jako v roce 2022 
vzhledem ke známým negativním faktorům 
– inflace, spotřebitelská krize, očekávané 
daňové navýšení apod.

Letošní leden 2023 tomuto trendu také 
odpovídal, byl výrazný pokles oproti roku 
2022. V únoru však již došlo ke srovnání  
a za I. čtvrtletí 2023 již dosahujeme celkově 
vyšší obrat než za stejné období minulého 
roku. Podobný trend vidím i pro zbytek 
roku 2023, neočekávám však již žádný  
výrazný propad oproti roku 2022.  
Rozhodující bude podle mne období  
prázdnin, kdy se nám odbytová náplň 
výrazně propadla, jak exportní, tak tuzemští 
odběratelé odjeli na dovolenou  
a nekomunikovali. 

V letošním roce budeme rozšiřovat  
portfolio našich luxusních výrobků  
střediska zimních zahrad o pergoly  
MB-OPENSKY 120 a MB-OPENSKY 140. 
Vzorek pergoly „MB 120“ budeme mít  
instalován v showroomu ve Statenicích  
u Prahy a pergola „MB 120“ bude  
i součástí naší expozice na podzimním 
veletrhu FOR ARCH 2023.

Ing. Petr Mahel
jednatel H & M spol. s r.o.

Jak vidí rok 2023 
v dceřiné firmě  
H & M spol. s r.o.

Dne 28. 3. proběhl v multifunkčním objektu 
Cubex Centrum Praha již 16. ročník  
národní konference České komory lehkých 
obvodových plášťů, které jsme jako jeden 
z předních českých výrobců stavebních 
výplní dlouholetým členem. Letošní  
konference měla název „Fasády 2023: 
energie, technologie, trendy“ . 
 
V rámci konference vystoupilo se svými 
přednáškami několik českých  
i zahraničních odborníků nejen z řad  

subdodavatelů pro výrobce a realizátory  
fasád, ale i architektů. Ti přibližně 250 
účastníkům poskytli nejen množství 
informací, ale i svůj úhel pohledu na danou 
problematiku či zkušenosti z praxe. 

Více se o konferenci, ale nejen o ní,  
se dozvíte na straně č. 4 v rozhovoru  
s Ing. Bedřichem, výkonným ředitelem 
ČKLOP.
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Rozhovor s Ing. Janem Bedřichem     
z České komory lehkých obvodových plášťů

V prvním čísle roku 2023 jsme požádali 

o rozhovor výkonného ředitele České 

komory lehkých obvodových plášťů 

(ČKLOP), jejímž členem je už mnoho 

let i naše firma PKS okna a.s. Požádali 

jsme Ing. Jana Bedřicha, aby nám řekl 

svůj pohled na nedávnou konferenci 

ČKLOP a také pohled na rok 2023, 

který už je v plném proudu.

 

Zároveň jistě poroste tlak na zefektivnění 
všech výrobních procesů, protože současně 
české stavebnictví bude čelit bezprecedent-
nímu nedostatku kvalifikovaných pracovních 
sil.

Jaké novinky nebo akce chystáte  
v ČKLOP v roce 2023? Máte nějaké 
plány? Co bude z Vašeho pohledu 
hlavní téma pro tento rok? 

Mezi hlavní aktivity činnosti komory bude  
jako již několikátý rok patřit organizace 
podzimní konference v Litomyšli zaměřené 
výhradně na otvorové výplně a tisk  
a distribuce Ročenky ČKLOP 2023.  
Věřím také, že se během letošního roku  
dokončí celá řada směrnic ČKLOP,  
které jsou v rámci činnosti technické komise 
rozpracovány. Ovšem jak to dopadne  
s klíčovou normou ČSN 73 0540–2 Tepelná 
ochrana budov není zatím známo ani členům 
příslušné TNK 43 v rámci agentury ČAS.

Co byste popřál čtenářům Okenáře  
do právě probíhajícího roku 2023?

Čtenářům Okenáře přeji především zdraví  
a klid. Přeji dostatek odborníků v jejich okolí, 
aby vždy měli někoho, na koho se mohou 
obrátit s důvěrou a on jim správně poradí.

Děkujeme za rozhovor.

Pane Bedřichu, nedávno proběhla  
16. konference ČKLOP. Jak byste  
ji zhodnotil? Splnila Vaše případná 
očekávání? Co Vás osobně nejvíce  
v tomto ohledu potěšilo?  

16. národní konference, která proběhla  
28. března, měla veliký úspěch, a to nejen 
díky vysoké profesionální kvalitě předná-
šejících, ale domnívám se, především díky 
tématům, která byla na konferenci  
prezentována. 

Kromě toho se na výsledném pocitu  
hodnocení konference podílí i prostředí,  
kde konference probíhá, časový průběh  
konference, grafické ztvárnění a samotný 
prostor. A letošní rok byl po této stránce  
skoro bezchybný navzdory tomu, že dva  
přednášející kvůli stávce v letecké dopravě  
a hromadné havárii na D1 vůbec na konfe-
renci nedorazili. Samotné hodnocení  
konference vychází ze zpětné vazby  
od účastníků konference formou dotazníků. 
Letošní rok byl výjimečný tím, že všechny 
prezentace a přednášky měly vysoké  
hodnocení kvality a odbornosti a nebyly  
mezi nimi zásadní propadáky, které občas 
mohou snížit celkový dojem proběhlé akce. 
Proto s klidným svědomím mohu říci,  
že konference naprosto splnila očekávání. 
Velice potěšil celodenní zájem o všechny 
prezentace včetně odpoledního semináře,  
a především osobní sdělení v přijatých  
dotaznících hodnocení celé konference.

Co bylo vlastně hlavním tématem  
této konference? Jak byla postavena 
letošní „dramaturgie“?

Současné stavebnictví je pod obrovským  
tlakem nových směrnic a nařízení, které 
respektují environmentální požadavky EU  
a trvalé snižování dopadů na kvalitu životního 
prostředí. Za těchto nových podmínek vzniká 
situace, která je pro návrh samotných budov, 
výrobu stavebních výrobků a finální provede-
ní staveb nesrovnatelně komplikovanější  
než před lety. Vybalancování všech  
požadovaných parametrů je pak úctyhodným 
výkonem každého projektanta.

Je před námi rok 2023, myslíte,  
že bude pro náš obor úspěšný?  
Co od roku 2023 čekáte Vy? 

Rok 2023, jak vyplývá z celé řady statistik, 
bude pro všechny členy ČKLOP rokem 
obtížnějším, protože se budou muset sami 
vyrovnávat s poklesem jak zahajovaných,  
tak i realizovaných staveb. Často tato situace 
ale bývá zdrojem určitého vyčištění českého 
stavebního trhu a já věřím, že svou situaci 
zvládnou všechny vysoce profesionální 
společnosti, které na českém stavebním 
trhu působí, a to především členové ČKLOP. 
Hlavním tématem tohoto roku bude snaha 
ČKLOP maximálně zpřehlednit všechny 
nastupující parametry, kritéria, hodnocení  
a směrnice, které budou muset stavební 
firmy a jejich dodavatelé plnit.  
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PKS okna    
podporuje vzdělávání 

PKS okna a.s. patří mezi firmy, které podporují vzdělávání nastupující generace a nadšení této generace pro obor, ve kterém působíme.  
V rámci své činnosti provádíme např. exkurze anebo se účastníme festivalů vzdělávání, soutěží či akcí pro žáky a studenty.  
Podporujeme a spolupracujeme zejména se školami ve svém domovském regionu, tj. Kraji Vysočina.  
Mimo region Vysočiny je pak naše pozornost zaměřena na studijní obory z oblasti stavebnictví.  
 
Fotografie z některých exkurzí či akcí si můžete prohlédnout níže. 
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